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§ 18 
Medborgarförslag gällande att ersätta fossildrivna 
maskiner  
Svar på medborgarförslag 
SÖD 2021/806 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på medborgarförslaget. 

Särskilt uttalande 
Anders Göransson (S), Britten Lagerkvist Tranströmer (S), Magnus 
Nilsson (S), Elis Wibacke (V) och Charlotte Lilja Pittuco (V) 
lämnar ett särskilt uttalande från Socialdemokraterna och 
Vänsterpartiet (bilaga). 

Ersättaryttrande 
Cassandra Solback (S), Anna-Karin Lindahl (S), Frida Nehrfors 
Hultén (V) och Antonia Simon (Fi) ställer sig bakom det särskilda 
uttalandet från Socialdemokraterna och Vänsterpartiet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Södermalms stadsdelsnämnd har fått ett medborgarförslag gällande 
att ersätta fossildrivna maskiner såsom lövblåsar och gräsklippare 
till eldrivna till år 2022. Förslagsställaren menar att det med 
anledning av IPCC:s senaste rapport inte finns något annat val än att 
nu påbörja omställningen från användande av fossila bränslen till 
elektricitet. 
 
 
Stadsdelsförvaltningen uppskattar medborgarförslaget då det syftar 
till att minska utsläppen av växthusgaser i samband med skötsel av 
park och grönområden. 
 
 
Nämndens två avtal gällande skötsel och underhåll av parkmark 
inom stadsdelsområdet gäller som längst, inklusive förlängningar, 
till och med 2027-09-30. I samband med att denna tjänst 
upphandlades ställdes miljökrav i enlighet med överenskommelsen 
”Gemensamma miljökrav för entreprenader 2018” framtagen av 
Malmö stad, Göteborgs stad, Stockholms stad och Trafikverket. 
Utöver dessa miljökrav ställde nämnden dessutom krav på att 
handhållna lövblåsar ska vara eldrivna. 
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I samband med att nästa upphandling av parkdriften kommer att 
genomföras kommer de vid tidpunkten aktuella miljökrav för 
entreprenader att ställas. Förvaltningen förutsätter att kraven 
gällande eldrivna maskiner då kommer att vara mer omfattande än 
vad som var aktuellt vid den senaste upphandlingen 2019. 
 

Förslag till beslut 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 SÖD 2021/806-3 Tjänsteutlåtande Medborgarförslag 
gällande att ersätta fossildrivna maskiner  

 SÖD 2021/806-3.1 Medborgarförslag 
SÖD2021.806_Bortredigerad(538570) (0)_TMP 
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Ärende 18 

Medborgarförslag gällande att 
ersätta fossildrivna maskiner 

Anders Göransson m.fl. S 
Charlotte Lilja Pittuco m.fl. V 

Antonia Simon Fi 
 
Särskilt uttalande 
Vi delar medborgarförslagets ambition om behovet av att drastiskt minska utsläpp 
av växthusgaser.  
 
Vi noterar att om nämnden hade fullföljt beslutet om att återföra en del av 
parkförvaltningen i egen regi hade nämndens önskemål om en övergång till 
fossilfria maskiner redan varit tillgodosett. 
 
Vi noterar också att förvaltningen föreslår att vi att vi ska anställa en parkingenjör 
med uppdrag att säkerställa avtalsuppföljning av renhållning och parkskötsel inom 
stadsdelsområdet.  
 
Målen med att upphandla parkskötseln var att det skulle bli både billigare och 
bättre. Det är tveksamt om vi kommer att nå något av målen.    
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